

### Preferred Stock Features

- 1- Preferred stock it has preference over common stock on payment of dividends and in the distribution of corporation assets in the event of liquidation.
- 2- Preferred stock is a form of equity from a legal, tax, and regulatory standpoint.
- 3- Holders of preferred stock generally have no voting privileges.
- 4- holders of preferred stock are often granted voting and other rights if preferred dividends have not been paid for some time.
- 5- Dividends on preferred shares are either cumulative or non-cumulative.

#### مميزات الاسهم الممتازة

- 1- الأسهم الممتازة لها الافضلية على الأسهم العادية عند دفع أرباح الأسهم وتوزيع أصول الشركة في حالة التصفية.
- 2- الأسهم الممتازة هي شكل من أشكال الأسهم من الناحية القانونية والضريبية والتنظيمية.
- 3- حاملي الأسهم الممتازة لا يتمتعون عموماً بامتيازات التصويت.
- 4- يمنح حاملو الأسهم الممتازة حق التصويت وحقوق أخرى في حالة عدم دفع أرباح الأسهم الممتازة لبعض الوقت.
- 5- توزيعات الأرباح على الأسهم الممتازة إما تراكمية أو غير تراكمية.

### Stockowners can earn a profit in two ways:

**1-Dividends:** portion of a corporation's profit. They are paid out to stockholders The higher the corporate profit the higher the dividend. If a corporation makes no profit there is no dividend .

**2-Capital Gain:** When a stock holder sells stock for more than he or she paid for it. When the shareholder sells the stock for less than the amount paid it is a capital loss.

#### يمكن لأصحاب الأسهم كسب ربح بطريقتين:

1- **توزيعات:** جزء من ربح الشركة، يتم دفعها إلى المساهمين وكلما ارتفعت أرباح الشركات ارتفعت أرباح الأسهم، إذا لم تحقق الشركة أي ربح فلن يكون هناك توزيع أرباح.

2- **المكاسب الرأسمالية:** عندما يبيع صاحب الأسهم اسهماً بأكثر مما دفعها. عندما يبيع المساهم السهم بأقل من المبلغ المدفوع فإنه يمثل خسارة رأسمالية.

**Earnings Per Share:**

Earnings per share is perceived to be the single measure that can best summarize the performance of a company. It is reported most frequently in the media and receives the most attention by investors and creditors.

- Indicates the rate of current income earned on the investment.
- Convenient method to compare income return to other investment alternatives

the basic earnings per share (EPS) computation is:

$EPS = \frac{\text{Net Income} - \text{Preferred Dividend}}{\text{Weighted Average Number of Common Shares Outstanding}}$

ربحية السهم:

يُنظر إلى عائد السهم الواحد على أنه المقياس الوحيد الذي يمكن أن يلخص أداء الشركة بشكل أفضل. يتم الإبلاغ عنه بشكل متكرر في وسائل الإعلام ويحظى بأكثر قدر من الاهتمام من قبل المستثمرين والدائنين.

- يشير إلى معدل الدخل الحالي المكتسب على الاستثمار

- طريقة مريحة لمقارنة عائد الدخل إلى بدائل الاستثمار الأخرى

العائد الأساسي للسهم الواحد (EPS) هو:

العائد على السهم = صافي الدخل - العائد المفضل / المتوسط المرجح لعدد الأسهم العامة القائمة.

Example:(6)

Suppose the weighted average number of common stock (1000,000) Dinar The net profit after tax is (3000,000) Dinar The number of preferred shares is (100,000) Earnings per share is (2) Dinar

**Required:** to extract EPS:

$$EPS = \frac{3000,000 - (100,000 * 2)}{1000,000}$$

$$EPS = \frac{3000,000 - 200,000}{1000,000} = 2.8 \text{ Dinar}$$

مثال: (6): لنفترض أن المتوسط المرجح لعدد الأسهم العادية (1000,000) دينار، صافي

الربح بعد خصم الضرائب (3000,000) دينار، عدد الأسهم الممتازة هو (100,000)، ربحية

السهم الواحد (2) دينار.

المطلوب: استخراج العائد على السهم:

$$\begin{aligned} & 1000,000 / (2 * 100,000) - 3000,000 = \text{العائد على السهم} \\ & \text{العائد على السهم} = 1000,000 / (200,000 - 3000,000) = 2.8 \text{ دينار} \end{aligned}$$